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    PLATS OCH TID Gruvsalen, stadshuset, 231113 13.00–14.30 

NÄRVARANDE                                               
Ordförande Johan Ingvarson, kommunstyrelsen 
 
Ledamöter Reinhold Knutsson, kommunstyrelsen 
 Anneli Söderhjelm, socialnämnden 
 Monica Strömgren SPF Seniorerna Höganäs  
 Karin Smede, SPF Seniorerna Kullaberg 
 Bennie Persson, SPF Seniorerna Tre byar 
 Arne Nilsson, SPF Seniorerna Tre byar 
 Mai-Lis Johansson, SPF Seniorerna Viken  
 Thomas Behrens, Kullabygdens RPG 
 Bengt Silfverstrand, PRO Höganäs 
 Leif Olsson, PRO Höganäs 
 Erik Berg, PRO Höganäs 
  
   

Tjänstgörande ersättare Stina Arvidsson, SPF Seniorerna Höganäs 
   
   
 
 Ej tjänstgörande ersättare Gunnel Möller, SPF Seniorerna Tre Byar  
 Marianne Höjman, SPF Seniorerna Kullaberg 
 Ulla Andersson, PRO Höganäs  
 
  
   

  
Övriga närvarande         Cecilia Lindestam-Viebke, Avdelningschef, Socialförvaltningen 
          Emma Ahlström, Kvalitetsutvecklare, Höganäs omsorg AB 
          Camilla Lindgren, Affärsområdeschef, Höganäs omsorg AB 

Anna Pihlqvist, Tillgänglighetssamordnare, Kultur och fritids 
förvaltningen 

   
   

 
 

Sekreterare  Josefina Persson, äldreinformatör 
  
 
 

JUSTERING 
 
Utsedd att justera Bengt Silfverstrand 
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§ 41 
VAL AV JUSTERINGSPERSON 

 
Kommunala pensionärsrådet beslutade 

 
att utse Bengt Silfverstrand att justera mötets protokoll. 
 
 
§ 42 
GENOMGÅNG AV DAGORDNINGEN 
 
Camilla Engström, avgiftshandläggare på socialförvaltningen, har lämnat återbud 
pga. av sjukdom och kommer i stället på kommunala pensionsrådets nästa samman-
träde. 
 
 
Kommunala pensionärsrådet beslutade 

 
att godkänna dagordningen 
 
 
§ 43 
GENOMGÅNG AV FÖREGÅENDE PROTOKOLL 
 
Protokollet från sammanträdet 230918 gicks igenom.  
 
Kommunala pensionärsrådet beslutade 

 
att godkänna föregående protokoll  
 
 
 
 
§ 44 
INFORMATION OM TILLGÅNGEN TILL HJÄLPMEDEL 
– CECILIA LINDESTAM-VIEBKE, AVDELNINGSCHEF, 
SOCIALFÖRVALTNINGEN OCH EMMA AHLSTRÖM, 
KVALITETSUTVECKLARE, HÖGANÄS OMSORG AB 

 
 
Cecilia och Emma informerar om att förändringen som tagits beslut om görs för att 
anpassa verksamheten efter demografin och för att arbetsterapeuterna som idag för-
skriver hjälpmedel på 20% av sina tjänster ska arbeta mer med rehabiliterande och 
förebyggande insatser istället.  Vissa hjälpmedel kommer att förskrivas som tidigare 
tex rullstolar, vårdsängar, lyftar samt rollatorer för dem med särskilda behov. 
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Det har påbörjats olika processer för att invånarna ska ha fortsatt tillgång till hjälp-
medel, bland annat för att säkra upp tillgången av hjälpmedel vid ”hem från sjuk-
hus”.  
Affären på Storgatan som drivs av LSS (funktionsstöd)har fått i uppdrag att under-
söka om hur de kan vara behjälpliga med hjälpmedel och ett samarbete har påbörjats 
med fritidsbanken för utlåning av vissa hjälpmedel. Informationsmaterial kommer 
tas fram om hur och var man kan låna eller köpa hjälpmedel. Pensionärsrådet fram-
för till tjänstepersonerna att det är viktigt att det finns även i skriftlig form och inte 
bara digitalt. Informationsmaterialet kommer till bland annat att finnas på hemsidan, 
och servicecenter. Förändringen planeras att genomföras 15/1–2024. De som har 
hjälpmedel sedan tidigare får behålla dessa. Bifogar beslutsunderlaget till socialnämn-
den. Bilaga 7. 
 
Kommunala pensionärsrådet beslutade 
 
att lägga informationen till handlingarna efter att Bengt Silfverstrand har framfört en 
avvikande uppfattning vad gäller definitionen av aktuella hjälpmedel som konsu-
mentprodukter.  
 
Protokollsanteckning Bengt Silfverstrand till §44 i prot. KFR 2023-11-13 
Socialnämndens beslut innebär att ett antal hjälpmedel som förskrivits efter behov 
från den 15 januari 2024 ska betraktas som konsumentprodukter och därför inte för-
skrivas om de anses vara ett egenansvar och inte  kräver individuell förskrivning.  
PRO anser att hjälpmedel enligt redovisad specifikation som t ex. rullstolar, rollato-
rer, vårdsängar, toalettförhöjning, sängryggstöd m fl inte är konsumentprodukter i 
gängse bemärkelse utan hjälpmedel som berörda brukare behöver för att kunna leva 
ett liv likvärdigt med personer utan särskilda behov. Beslutet innebär att nya brukare 
i behov av samma hjälpmedel, som dem vilka idag har och får behålla sina hjälpme-
del, blir föremål för negativ särbehandling. Det kommer att innebära ökade ekono-
miska påfrestningar för många med begränsade resurser.  Att vissa hjälpmedel kom-
mer att förskrivas som tidigare för dem med särskilda behov innebär ökad byråkrati-
sering genom flera vård- och läkarkontakter. 
 
 
 
 
§ 45 

INFORMATION OM TRYGGHETSLARMEN/LARMBILEN  
-CAMILLA LINDGREN, AFFÄRSOMRÅDESCHEF, HÖGANÄS 
OMSORG AB 
 
Camilla informerar att det tidigare har varit en särskild arbetsgrupp(larmbilen) som 
åkt ut till de omsorgstagare som larmat. Det är numera ordinarie hemtjänstgrupp 
som åker ut till dem som larmar. Målsättningen är att de som larmar ska få ett besök 
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inom 30 minuter. Man har inte minskat antalet tjänster men omfördelat dem i sam-
band med denna förändring. Fördelen med att den ordinarie gruppen åker ut är att 
de i samma geografiska område som den som larmar och att de känner dem som lar-
mar. Förändringen är i nuläget genomförd 07.00-15.00.  
 
 
 
 Kommunala pensionärsrådet beslutade 

 
att lägga informationen till handlingarna  
 
 
 
 
 
§ 46 

INFORMATION OM TILLGÄNGLIGHETEN VID KVICKBADET 
-ANNA PIHLQVIST, TILLGÄNGLIGHETSSAMORDNARE, KULTUR 
OCH FRITIDSFÖRVALTNINGEN 
 
Anna informerar det pågår en översyn av tillgängligheten vid kvickbadet. Den nuva-
rande rampen som nu är uttjänt har upplevts som brant och att det är för djupt där 
den är idag. Anna tar gärna emot synpunkter inför en ny ramp.  
Det finns idag både badstolar och badvagnar vid Kvickbadet, Farhult och Viken. 
Anna informerar att man undersökt möjligheten att installera lyft vid Kvickbadet 
men att kommunen och återförsäljaren gemensamt kommit fram till att det inte 
finns någon lämplig placering för den där. 
 
 
 
Kommunala pensionärsrådet beslutade 

 
att lägga informationen till handlingarna samt framför att det är viktigt att det 

finns strandmattor med mera för god tillgänglighet. 
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§ 47 
JOHAN INGVARSON INFORMERAR FRÅN KOMMUNSTYRELSEN 
MED MERA 
 

• Johan informerar om delårsrapporten som visar att så gott som alla verksam-
heter har budgeten i balans trots hög inflation och stora kostnadsökning. 
Förväntat resultat 2023 är +46 miljoner, men 2024 kommer att bli tufft med 
en +-0 budget. 

• Kulturhuset bör bli klart enligt plan sommaren 2024. 

• Brukskolans tillbyggnad är invigd. 

• Ny detaljplan på gång i östra Lerberget för ca 100 nya bostäder. 

• Stora investeringar i fjärrvärmenätet tex pelletsbrännare för att kompensera 
minskad spillvärme från Höganäsbolaget. 

• G.W Nymbergs fond används till kommer att användas till: 
- Bruksgatan, minipark och ny belysning  
- Arnbergsplats, utsmyckning med tema Arnbergs korsettfabrik 
- Biblioteksträdgården som anläggs i Ulla Molins anda  

• Kommunen kommer att sälja Kvick kiosken 

• Dagvaruhandel på Handelsplats Bruket 

• Johan Ingvarson har talat med presidiet på socialförvaltningen om bristande 
information till kommunala pensionärsrådet med hänvisning till arbetsord-
ningen för kommunala pensionärsrådet KFS 2022:03 
. 

Kommunala pensionärsrådet beslutade 
 
att lägga information till handlingarna  
 
 
§ 48 
ÖVRIGT  
 
Det framförs önskemål om att kommunen framför till Region Skåne att en del pens-
ionärer har mycket svårt att klara att de knappval som man ställs inför när man tex 
ringer vårdcentralen. 
 
Johan tackar för gott samarbete under året eftersom detta var årets sista samman-
träde 
 
 
Kommunala pensionärsrådet beslutade att  lägga informationen till handlingarna  
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§ 49 
NÄSTA SAMMANTRÄDE  
Nästa sammanträde med kommunala pensionärsrådet är måndag  
4 mars klockan 14.00-16.00 Stadshuset och övriga möten 2024 är 13/5, 2/9, 21/10 
samt 9/12. 
 

 UNDERSKRIFTER 

 

Vid protokollet  ....................................................  
 Josefina Persson 
 
 
Ordförande  ....................................................   
 Johan Ingvarson 
 
 
Justerande  ....................................................  
 Bengt Silfverstrand 
 
 
 
 
 


